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Inleiding 
Per brief van 3 februari 2022 heeft Elske van der Mik van de fractie van het CDA 
uw college een aantal schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over de 
gevolgen van de invoering van de ja ja sticker. Bijgaand treft u de 
beantwoording aan. 
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Deventer 
SCHRIFTELIJKE VRAGEN EX ART. 46 RvO 

03-02-2022

Schriftelijke vragen gevolgen invoering ja sticker

Het is CDA Deventer ter ore gekomen dat de Bathmense Krant het momenteel financieel 

zwaar heeft. Zo zwaar dat het voortbestaan van de krant in gevaar komt. De voortdurende 

coronacrisis zorgt ervoor dat er te weinig geadverteerd wordt door lokale ondernemers. Dit 

geldt mogelijk ook voor andere lokale kranten (huis-aan-huis-bladen). In de eerste maanden 

van de coronacrisis heeft de gemeente dit effect voor de Bathmense krant gecompenseerd 

door (tegen betaling) gemeentenieuws te plaatsen in deze krant, dit duurde echter maar 

enkele maanden. 

Daarnaast worden er negatieve gevolgen ondervonden van de Ja-sticker die in 2022 in 

Deventer is ingevoerd, waarbij verspreiding van het aantal folders flink wordt ingeperkt. 

Hierdoor zal de lokale krant een veel groter aandeel van de bezorgkosten moeten betalen in 

verhouding tot de folders, die altijd gezamenlijk bezorgd worden. En nog erger: veel 

krantenbezorgers hebben hun baantje opgezegd omdat het niet meer genoeg betaalt.

De Bathmense Krant heeft bovendien sinds de invoering al vele telefoontjes gekregen van 

inwoners die niet begrijpen waarom ze ineens geen folder meer krijgen en nog nooit van de ja-

sticker hebben gehoord.

CDA Deventer vindt dat lokale huis aan huis kranten een onmisbare functie hebben in de 

samenleving en maakt zich zorgen. Zij stelt daarom de volgende vragen.

 

Vraag 1: Is het college op de hoogte van de financiële situatie van de lokale kranten (huis-

aan-huis-bladen) in het algemeen, en de Bathmense krant in het bijzonder?

 

Vraag 2: Wil het college overwegen om de ondersteunende actie van vorig 

jaar (gemeentenieuws verspreiden via deze kranten) opnieuw in te zetten?

 

Vraag 3: Welke gesprekken hebben er plaatsgevonden tussen het college en de stakeholders 

(uitgevers, verspreiders en lokale ondernemers) voorafgaand aan de voorbereiding van de 

invoering van de Ja-sticker? En wat is er uit deze gesprekken voor een beeld ontstaan bij het 

college wat betreft draagvlak, financiële haalbaarheid, en mogelijke negatieve bijeffecten bij 

de stakeholders?

Vraag 4: Is het college op de hoogte van de teruggang in financiële middelen en personeel 

voor lokale kranten door het invoeren van de ja-sticker? Kan het college aangeven of en op 

welke manier dit met de eigenaren van de huis aan huis bladen is besproken 

 

Vraag 5: Zijn deze gevolgen voor alle lokale kranten binnen onze gemeente vergelijkbaar?

Vraag 6: Is het college voornemens om met de uitgevers in gesprek te gaan om de negatieve 

gevolgen door de invoer van de ja-ja sticker goed in beeld te brengen en gezamenlijk op zoek 

te gaan naar compenserende maatregelen? Behoort terugdraaien van de invoering hierbij 

ook tot de opties? Wanneer verwacht het college hier een plan van aanpak voor gereed te 

hebben liggen?

Elske van der Mik, raadslid CDA-Deventer
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Geachte mevrouw Van der Mik,

In uw brief van 3 februari jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over de gevolgen van 
de invoering van de ja ja sticker. Ons antwoord is als volgt.

Inleiding
Vooraf wil het college graag het volgende opmerken. De invoering van de Ja-sticker vloeit voort uit de motie 
van GroenLinks, die door uw raad op 30 oktober 2019 is aangenomen. De motie is verwerkt in het 
Grondstoffenplan 2020-2024, dat op 27 mei 2020 door de gemeenteraad is vastgesteld en tevens in het op 
11 november 2020 vastgestelde Uitvoeringsprogramma maatregelen grondstoffenplan 2020-2024. 

Op 22 december 2021 heeft de raad de Afvalstoffenverordening met bijbehorend uitvoeringsbesluit (met 
daarin de aankondiging van de invoering van de Ja-sticker) vastgesteld. 

Reclamedrukwerk mag nog steeds worden verspreid, maar alleen vraaggericht. We weten dat ongevraagd 
drukwerk veelal direct in de papierbak verdwijnt. Daar heeft de ontvanger niets aan en de adverteerder ook 
niet. Iedereen die reclamefolders ontving, heeft meermaals een Ja-sticker ontvangen bij die folders. Winkels 
hebben displays geplaatst en verstrekken Ja-stickers. Ook is de Ja-sticker verkrijgbaar bij de gemeente. Met 
de sticker spreekt de bewoner de wens uit reclamedrukwerk te blijven ontvangen en er dus ook in 
geïnteresseerd te zijn. 

Vraag 1: 
Is het college op de hoogte van de financiële situatie van de lokale kranten (huis-aan-huis-bladen) in het 
algemeen, en de Bathmense krant in het bijzonder?
 
Antwoord:
Op dit moment kent het college geen signalen van een zorgelijke financiële situatie van huis-aan-huiskranten. 
Tijdens de eerste lockdown heeft de rijksoverheid een steunmaatregel ingesteld voor de huis-aan-
huiskrantenbranche. Ook heeft de gemeente tijdelijk extra geadverteerd in de Bathmense krant en Het 
Deventer Nieuws om de terugval in advertentieomzet te compenseren en het voortbestaan van de huis-aan-
huiskranten te beschermen. 

Vraag 2: 
Wil het college overwegen om de ondersteunende actie van vorig jaar (gemeentenieuws verspreiden via deze 
kranten) opnieuw in te zetten?



Antwoord: 
Het besluit om tijdens de eerste lockdown extra te adverteren in de Bathmense krant en Het Deventer 
Nieuws, was ingegeven door de plotselinge afname van het aantal adverteerders als gevolg van sluiting van 
met name horeca en andere voorzieningen. Die situatie is niet meer actueel. Met de Bathmense krant bestaat 
sinds de eerste lockdown wel de afspraak dat specifiek lokaal Bathmens nieuws ook (betaald) in de 
Bathmense krant wordt geplaatst.

Vraag 3: 
Welke gesprekken hebben er plaatsgevonden tussen het college en de stakeholders (uitgevers, verspreiders 
en lokale ondernemers) voorafgaand aan de voorbereiding van de invoering van de Ja-sticker? En wat is er 
uit deze gesprekken voor een beeld ontstaan bij het college wat betreft draagvlak, financiële haalbaarheid, en 
mogelijke negatieve bijeffecten bij de stakeholders?

Antwoord:
Er hebben in voorbereiding op de invoering van de Ja-Sticker gesprekken plaatsgevonden met de 
branchevereniging van folderverspreiders Spotta, vertegenwoordigd door All-inn verspreidingen B.V. en 
MailDB. Zij zijn niet blij met het besluit van de gemeenteraad, dat is ook bij de besluitvorming betrokken maar 
de duurzaamheidsargumenten hebben zwaarder gewogen. 

De ontwerp-Afvalstoffenverordening en het ontwerp -Uitvoeringsbesluit afvalstoffenverordening hebben in 
oktober en november 2021 voor inspraak ter inzage gelegen. All-inn verspreidingen B.V. en MailDB hebben 
daarop hun zienswijze kenbaar gemaakt. Dit heeft niet geleid tot aanpassing van de verordening of het besluit 
en uw raad heeft de verordening op 22 december 2021 ongewijzigd vastgesteld. 

Vraag 4: 
Is het college op de hoogte van de teruggang in financiële middelen en personeel voor lokale kranten door het 
invoeren van de ja-sticker? Kan het college aangeven of en op welke manier dit met de eigenaren van de huis 
aan huis bladen is besproken. 

Antwoord 
De invoering van de Ja-sticker is niet met de eigenaren van de huis-aan huis-kranten besproken. Zij hebben 
zich ook niet bij de gemeente gemeld tijdens de besluitvorming in 2020 en 2021. De invoering van de Ja-
sticker vraagt aanpassing van de bedrijfsvoering van de kranten. Zij hebben hogere bezorgkosten, maar de 
huis-aan-huiskranten bieden adverteerders de mogelijkheid om hun commerciële boodschappen toch in de 
brievenbus zonder Ja-sticker te krijgen. Er ligt dus ook een kans voor verschuiving van separate 
reclamefolders naar advertenties in de huis-aan-huiskanten.    

Vraag 5: 
Zijn deze gevolgen voor alle lokale kranten binnen onze gemeente vergelijkbaar?

Antwoord:
Ja, het antwoord op vraag 4 geldt voor alle huis-aan-huiskranten.

Vraag 6: 
Is het college voornemens om met de uitgevers in gesprek te gaan om de negatieve gevolgen door de invoer 
van de ja-ja sticker goed in beeld te brengen en gezamenlijk op zoek te gaan naar compenserende 
maatregelen? Behoort terugdraaien van de invoering hierbij ook tot de opties? Wanneer verwacht het college 
hier een plan van aanpak voor gereed te hebben liggen?

Antwoord:
Het college is niet voornemens om met de uitgevers in gesprek te gaan. De verantwoordelijkheid voor de 
bedrijfsvoering van een krant ligt bij de uitgever. Terugdraaien van de invoering van de Ja-sticker is geen 
optie want het college geeft uitvoering aan het door de gemeenteraad vastgestelde grondstoffenplan 2020 – 
2024. Hierbij willen we dat huishoudens zoveel mogelijk oud papier en karton gescheiden houden van het 
restafval en bewust kiezen voor digitaal drukwerk. 



Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

M.A. Kossen R.C. König
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